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بانک شهر استخدام می کند

انسانی  نیروی  تامین  هدف  با  شهر  بانک 
مورد نیاز خود، از میان متقاضیان مرد و زن 

استخدام می کند.
به اطلاع می رساند، پیرو اطلاع رسانی قبلی 
بانک  بر اعلام منابع آزمون استخدامی  مبنی 
شهر؛ این بانک در نظر دارد بخشی از نیروی 
اساس  بر  را  خود  شعب  نیاز  مورد  انسانی 
ضوابط، مقررات و آیین نامه داخلی بانک، از 
واجد شرایط، پس  زن  و  مرد  متقاضیان  بین 
انجام  با  کتبی،  آزمون  در  موفقیت  از کسب 
مصاحبه های تخصصی ، عمومی و طی مراحل 

اداری تامین کند.
کسب  برای  متقاضیان  اساس،  همین  بر 
اطلاعات بیشتر و آگاهی از شرایط می توانند 
تا روز جمعه  از روز شنبه مورخ 1403/07/14 
به  آزمون  مرکز  سایت  به   1403/07/20 مورخ 
آدرس: www.azmoon.org مراجعه کنند. 
روز جمعه  در  آزمون  برگزاری  زمان  همچنین 

مورخ  1403/07/27خواهد بود.
مواد آزمون به شرح جدول ذیل می باشد که 
منابع آزمون درس اطلاعات بانکی و مالی در 
https://www. :سایت بانک شهر به آدرس

متقاضیان  دسترس  در   shahr-bank.ir
است.

1- اطلاعات بانکی و مالی
2- ریاضی و آمار )درسطح مقطع کارشناسی(

3- هوش و استعداد عمومی
ICDL -4

5- زبان انگلیسی )درسطح مقطع کارشناسی( 

جهش 21.5 درصدی مانده سپرده 
های سرمایه گذاری بانک ملت تا 

پایان شهریورماه

مانده سپرده های سرمایه گذاری بانک ملت 
در شش ماهه نخست سال در مقایسه با مقطع 
پایان سال 1402، رشدی 21.5 درصدی داشته 

است.
بر  و  ملت  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
اساس گزارش منتشره روی سامانه کدال سازمان 
ماهه  یک  مقطع  برای  بهادار  اوراق  و  بورس 
منتهی به پایان شهریورماه، مانده سپرده های 
این بانک 11.109.556 میلیارد  سرمایه گذاری 
ریال گزارش شده است که در مقایسه با رقم 
9.144.522 میلیارد ریال پایان سال 1402، رشد 

21.5 درصدی را نشان می دهد.
بر این اساس، در شش ماهه نخست سال، 
بانک  ریالی  جاری  الحسنه  قرض  های  سپرده 
ملت با 3.0۸5.137 میلیارد ریال، بلند مدت سه 
ساله با 2.22۸.2۸2 میلیارد ریال و کوتاه مدت 
با 1.929.629 میلیارد ریال بیشترین مانده را 
در بین سپرده های سرمایه گذاری بانک به خود 

اختصاص داده اند.
این گزارش حاکی است، تراز عملیاتی بانک 
ملت از رقم 344.499 میلیارد ریال در شهریور 
ماه 1402 به 371.76۸ میلیارد ریال در شهریور 
ماه 1403 رسیده است که رشدی ۸ درصدی را 

نشان می دهد.

با صدور پیامی
مدیرعامل بانک سپه فرا رسیدن هفته 

نیروی انتظامی را گرامی داشت

دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه، با 
صدور پیامی فرا رسیدن هفته نیروی انتظامی را 

گرامی داشت.
ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه،  اله  دکتر آیت 
با صدور پیامی فرا رسیدن هفته نیرویانتظامی را 

گرامی داشت. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، در متن 

این پیام آمده است:
   بسم الله الرحمن الرحیم

فرارسیدن "هفته نیروی انتظامی"، موسم تجلیل 
از حماسه آفرینی های امنیت ساز و آرامش بخش 

پلیس مکتبی، مقتدر، مردمی و خدمتگزار است.
حافظه تاریخی ملت عظیم الشأن ایران اسلامی 
گواهی می دهد، نیروی انتظامی جمهوری اسلامی 
انقلاب  ایران در مقاطع حساس و سرنوشت ساز 
و میهن اسلامی، مجاهدت ها و تلاش های ارزنده 
و افتخارآمیزی برای صیانت از امنیت و نظم عمومی 
جامعه و حاکمیت قانون و ارزش ها و هنجارهای 
اجتماعی به ویژه در عرصه های رویارویی با توطئه ها 
داخلی  و معاندان  دشمنان  های  و فتنه گری 
و هوشمندی  صلابت  اقتدار،  دراوج  را  و خارجی 
در کارنامه درخشان خود به ثبت رسانده که این 
امرنماد عزت، غرور و سربلندی یکایک کارکنان آن 

سازمان به شمار می رود.
نیروی  هفته  داشت  گرامی  ضمن  اینجانب 
شهیدان،  شامخ  مقام  به  تعظیم  با  انتظامی 
جانبازان و ایثارگران این نیرو درعرصه های خطیر 
و دشوار ماموریتی، دوام توفیق جان برکفان و خیل 
همسنگران مومن، انقلابی، ولایتمدار و رشید فراجا 
حضرت  عنایات  تحت  آنان  مکرم  و خانواده های 
منویات  دادن  قرار  العین  و نصب  ولیعصر)عج( 
و رهنمودهای مقام معظم رهبری و فرمانده کل قوا 
امام خامنه ای )مدظله العالی( برای نیل به پلیس 
تراز انقلاب اسلامی و تمدن ساز را از درگاه خداوند 

قادر متعال طلب می کنم.

با هدف حمایت موسسه اعتباری ملل،  از 
خانواده ها صورت گرفت

پرداخت بیش از ۴.۹۸۶ میلیارد 
ریال وام ازدواج و فرزندآوری در 

شش ماهه اول سال

موسسه اعتباری ملل، در دو سرفصل ازدواج 
و فرزندآوری، مبلغ 4.9۸6 میلیارد ریال وام، در 
شش ماهه اول سال جاری، پرداخت شده است.
به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل: 
افزایش و  از  این موسسه، در راستای حمایت 
جوانی جمعیت و همچنین، با هدف تبعیت از 
سنت حسنه پیامبر اسلام)ص(، در شهریور ماه 
به 4۸2 خانواده، مبلغ  ۸25.500 میلیون ریال 
وام قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری پرداخت 
کرد که از  لحاظ مبلغ، نسبت به ماه گذشته، 26 
درصد رشد داشته است. این گزارش می افزاید: 
اعتباری ملل در شش ماهه نخست  موسسه 
سال جاری، تعداد 2۸2۸ فقره تسهیلات، در دو 
سرفصل قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری به 
مبلغ 4.9۸6 میلیارد ریال پرداخت نموده است.

گفتنی است، تعداد 490 نفر از مزدوجین، در 
حال تکمیل پرونده، جهت دریافت وام قرض 

الحسنه ازدواج می باشند.

مقابل  در  قطعا  شوم،  رییس جمهور  من  »اگر 
ممنوعیت هایی که اعمال شده و موجب عصبانیت 
شده و موجب تخریب بسیاری از مشاغل در فضای 

مجازی شد، می ایستم«
درباره  پزشکیان  مسعود  از سخنان  بخشی  این 
روز های  در  ایران  اینترنت  و  فیلترینگ  وضعیت 
بود،  جمهوری  ریاست  برای  انتخاباتی  مبارزات 
سخنانی که حالا به بهانه سخنان تازه او بار ها و 
تکرار شده  ایران  در  اینترنت  کاربران  توسط  بار ها 

است.
در  التهاب  که  شرایطی  در  و  پیش  روز  چهار 
منطقه به اوج خود رسید و شرایط منطقه در آستانه 
رسید،  ممکن  وضعیت  جنگی ترین  به  اکتبر   7
مسعود پزشکیان در آستانه سفر به قطر ناگهان به 
فیلترشکن ها حمله کرد و در حالی که همه منتظر 
حل  درباره  خود  وعده  به  جمهور  رئیس  بودند 
مشکل فیلترینگ عمل کند، در عوض او به همین 
مسیر باریک و سخت فیلترشکن ها برای وصل شدن 

به اینترنت آزاد حمله کرد.
سخنان عجیب مسعود پزشکیان درباره فشار به 

فیلترشکن ها
شورای عالی  جلسه  اولین  در  پزشکیان  مسعود 
به  اشاره  با  چهاردهم،  دولت  در  مجازی  فضای 
برخی  اینکه  بیان  با  فیلترشکن،  فروش  موضوع 
کسب  میلیاردی  پول های  فروشی  فیلترشکن  با 
نیست،  خوب  کشورمان  برای  این  که  می کنند 
و  دقیق  به شکل  این مسئله حتما  تا  داد  دستور 
جدی مورد رسیدگی قرار بگیرد و تصمیم مقتضی 
در این مورد و به طور کلی زمینه های رواج چنین 

کسب و کاری اتخاذ شود.
به گزارش اقتصاد 24، فارغ از اظهارات مسعود 
دولت  ارتباطات  وزیر  صحبت های  پزشکیان، 
پزشکیان درباره وضعیت فیلترینگ در کشور نیز 
دولت  حامیان  جانب  از  مختلفی  انعکاس های 
آیین  حاشیه  در  هاشمی  سیدستار  است.  داشته 
خبرنگاران  جمع  در  جدید  تحصیلی  سال  آغاز 
از  کاربران  بهبود تجربه  برنامه خود جهت  درباره 
اینترنت تاکید کرد که مساله فیلترینگ در شورای 
عالی فضای مجازی و مرکز ملی فضای مجازی در 
حال پیگیری است. او در پاسخ به سوال خبرنگاران 
تنها گفت که اجازه بدهید این موضوع در فضای 

کارشناسی پیگیری شود.
البته که این پاسخ کلی وزیر ارتباطات و تاکید او 
رسانه های  برخی  واکنش  با  نیز  بر صورت مساله 
نزدیک به دولت مواجه شد و از وزیر خواستند تا به 
جای طرح صورت مساله و تکرار مکررات بر راه حل 

و واقعیات در این زمینه بپردازد.
پزشکیان و یک وعده فراموش شده

در همین حال، اما وعده دوران انتخابات مسعود 
پزشکیان درباره مساله فیلترینگ در روز های اخیر و 
میان بحبوحه روز های سخت منطقه توسط کاربران 
شد.  دست  به  دست  بار ها  اجتماعی  شبکه های 
اکنون، اما در شرایطی که مافیای فروش فیلترشکن، 
دست  میلیارد  هزار   50 حدود  سالانه ای  سود  به 
یافته، توسعه زیرساخت ها و ایستادگی تمام قد در 
از وعده های  فیلترشکن،  فیلترینگ و فروش  برابر 
اصلی دولت چهاردهم، قبل و بعد از پیروزی در 
انتخابات بود. با این حال، روز ها یکی از پس دیگری 
سپری می شوند و مشخص نیست که این وعده، 
کی محقق می شود، به خصوص که حالا به نظر 
می رسد رئیس دولت چهاردهم به جای تحقق وعده 
خود درباره رفع فیلترینگ، سرنا را از سر گشادش 
می زند و به جای پرداختن به مشکلی که منجر به 
افزایش فراگیر فیلترشکن ها در کشور شده به سراغ 
سخت  حتی  که  روندی  است،  رفته  فیلترشکن ها 
گیری بیشتر در آن منجر به از بین رفتنش نشد 
بلکه در نهایت حتی سبب افزایش فیلترشکن های 

پولی در کشور شد.
در واقع هر بار افزایش فشار بر مساله فیلترشکن ها 
نه تنها منجر به کاهش استفاده نشد بلکه ارقام 
سود مافیای فروش فیلترشکن ها را افزایش داد و 
در این بین سخنان مسعود پزشکیان باعث تعجب 
بیشتر کارشناسان و کاربران شد. اینکه چطور ممکن 
است پزشکیان ناگهان کل وعده هایش را فراموش 

کند و ناگهان در مسیر وارونه پیش برود.
ایران،  آمار  مرکز  رسمی  آمار های  براساس 

یک  حداقل  ایران  جمعیت  از  درصد   65 حدود 
میلیون  بنابراین حدود 60  دارند،  اجتماعی  شبکه 
ایرانی از فیلترشکن استفاده می کنند. همچنین بر 
 )Axios( اکسیوس  خبری  پایگاه  گزارش  اساس 
محدودیت های اینترنت در ایران باعث رشد 3000 

درصدی استفاده از فیلترشکن شده است.
سال   5 طی  می  دهد  نشان  آمار ها  همچنین 
گذشته که تلگرام فیلتر بوده از تعداد کاربران آن 
ایرانی  میلیون   4۸ از  بیش  و  است  نشده  کاسته 
حداقل  کلی،  به طور  می کنند.  استفاده  تلگرام  از 
60 میلیون ایرانی از شبکه های اجتماعی فیلترشده 

استفاده می کنند.
گردش مالی 5 هزار میلیارد تومانی فیلترشکن ها

در تیرماه سال جاری نیز انجمن تجارت الکترونیک 
تهران در گزارشی گردش مالی بازار خرید و فروش 
بالغ بر 5  ابزار های فیلترشکن را در کشور سالانه 
هزار میلیارد تومان برآورد کرد. همچنین در بخشی 
از این گزارش نیز انجمن تجارت الکترونیک تهران 
درباره کیفیت اینترنت ایران در بهار 1403 نوشت 
»طبق گزارش اندیشکده حکمرانی دانشگاه شریف 
و نظرسنجی ایسپا، ۸3.6 درصد کاربران ایرانی از 

فیلترشکن استفاده می کنند.«.
اما بررسی ابعاد دیگر این گزارش نیز جالب است 
همین  اساس  بر   ،24 اقتصاد  گزارش  به  که  چرا 
گزارش، دست کم 30 درصد از کاربران اینترنت در 
کشور ماهانه تا 150 هزار تومان برای خرید/تمدید 
اشتراک VPN هزینه می کنند و با در نظر گرفتن 
بازار  مالی  گردش  کشور،  اینترنت  کاربر ان  تعداد 
خرید و فروش ابزار های فیلترشکن سالانه بالغ بر 5 

هزار میلیارد تومان برآورد می شود.
ارقامی بین 2 هزار تا 5 هزار میلیارد تومان گردش 

مالی ماهانه فیلترشکن ها
از سوی، اما رقم هایی حتی بزرگ تر از رقم ارائه 
فیلتر شکن ها  فروش  مالی  برای گردش  نیز  شده 

وجود دارد.
به گزارش اقتصاد 24، با احتساب فروش ماهانه 
نظر  در  و  فیلترشکن  تومانی هر نسخه  150 هزار 
گرفتن یک جمعیت 30 میلیون نفری، این رقم طی 
تومان  میلیارد  و 500  از 4 هزار  بیش  به  ماه  یک 

می رسد.

حالا اگر جمعیت استفاده کننده از فیلتر شکن ها 
را رقمی حدود 50 میلیون نفر و اما هزینه را تا 50 
 500 و  هزار   2 رقم  به  بدهیم  کاهش  تومان  هزار 
بسیار  که  رسید  خواهیم  ماه  در  تومان  میلیارد 
تهران  الکترونیک  تجارت  انجمن  عدد  از  بزرگ تر 

است.
این ارقام به خوبی نشان می دهد که چه گردش 
مالی هنگفتی در فروش فیلترشکن ها وجود دارد و 
چه ارقام عجیبی سود و پول جا به جا می شود، اما 
این شرایط اسفبار  آیا مردم و شهروندان مسئول 
هستند که رئیس جمهور مدعی شده باید با این 

مورد برخورد ویژه شود؟
فروش  با  »بعضی ها  گفته  پزشکیان  اینکه 
فیلترشکن پول های میلیاردی کسب می کنند و این 
برای کشور خوب نیست و دستور داده شده تا با 
فیلترشکن فروش ها برخورد شود« را بسیاری تعبیر 
به سخت تر شدن شرایط برای دسترسی ایرانیان به 

گردش آزاد اطلاعات دانسته اند.
آدرس مافیای فروش فیلترشکن، آدرس اشتباه 

است
 بسیاری باور دارند برخورد با فیلترشکن فروش ها 
تنها یک نتیجه خواهد داشت و آن نه تنها محدود 
شدن، بلکه مسدود شدن کامل شبکه های اجتماعی 
به  ایرانی  کاربران  دسترسی  عدم  و  شده  فیلتر 
شورای  جلسه  برگزاری  اساس  براین  است.  آن ها 
تیمش  و  پزشکیان  با حضور  مجازی  فضای  عالی 
شبکه های  کاربران  مطالبات  خلاف  دستاوردی 

اجتماعی و مردم داشته است.
نباشد  ممکن  نیز  کامل  قطع  این  اگر  حتی  اما 
در نهایت فقط این مدل دستورات منجر به فشار 
اقتصادی بیشتر به شهروندان می شود، شهروندانی 
اجتماعی جهانی  به شبکه های  برای دسترسی  که 
ناچار خواهند شد بیشتر هزینه کنند و پول بیشتری 
بپردازند و در نهایت نیز استفاده از این فیلترشکن ها 
از عمر دستگاه های الکترونیکی همین شهروند نیز 

بکاهد.
شبکه های  از  استفاده  آمار  اما  میان،  این  در 
طبق  است.  دهنده  تکان  شده  فیلتر  اجتماعی 
کاربران  درصد   ۸3.6 موجود  دولتی  گزارش های 

ایرانی از فیلترشکن استفاده می کنند.

فیلترینگ شکست خورده و هزینه ای که از جیب 
شهروندان می رود

از  استفاده  که  داشت  توجه  باید  همچنین 
و  »اینستاگرام«  شدن  فیلتر  از  بعد  فیلترشکن 
»واتس اپ« در پاییز 1401 تا اسفند 1402 سه برابر 
شد و به طور میانگین هر کاربر ایرانی در طول روز، 

چهار ساعت از فیلترشکن استفاده می کنند.
آمار دیگری نشان می دهد که کاربران  همچنین 
اینستاگرام در ایران پیش از فیلترینگ گسترده دو 
سال پیش رقمی حدود 25 میلیون نفر بوده  اند که 
طبق آمار رتبه هفتم در بین کشور های استفاده  کننده 
از این اپلیکیشن به ایران اختصاص داشت، اما در 
حال حاضر آمار کاربران ایرانی این پلتفرم آمریکایی، 
از مرز 50 میلیون نفر گذشته و بخش زیادی از بار 

اشتغال شهروندان را نیز به دوش می کشد.
کافی است سری کوتاه به اینستاگرام بزنید تا با 
انواع کسب و کار های مختلف که بخش زیادی از 
آنان نیز مالیات می پردازند در این شبکه اجتماعی 

مواجه شوید.
تنها  پزشکیان  مسعود  سخنان  شرایط  این  در 
جامعه  و  عمومی  افکار  در  موجود  تنش های  بر 
می افزاید. رئیس جمهوری ایران در دوران مبارزات 
و  بود  داده  دیگری  وعده های  زودهنگام  انتخابات 
بهتر است اکنون نیز به یاد آن وعده ها باشد، به 
خصوص که شهروندانی که از فیلترشکن استفاده 
می کنند، ناچار به تحمل این شرایط و هزینه های 
مافیای  به  مدام  پرداختن  جای  به  و  هستند  آن 
اگر نبود احتمالا شهروندان  فروش فیلترشکن که 
خوب  می دادند  دست  از  نیز  را  دسترسی  همین 
است که به مساله فیلترینگ بیهوده و بی دلیل و 
تحمیل هزینه های هنگفت به شهروندانی پرداخته 
شود که هم پول برای اینترنت کم جان می دهند و 
هم برای فیلترشکن و احتمالا هزینه های فیلترینگ 
هم از مالیات و پول نفت همین شهروندان است و 
در نهایت نیز مدام تهدید می شوند که همین نیم 

نفسشان نیز از آنان دریغ خواهد شد.
یاد  به  است  خوب  رئیسش  و  چهاردهم  دولت 
زمان  تا  و  روند  این  با  فعلا  احتمالا  باشند  داشته 
جولان فیلترینگ در ایران، مافیای فیلترشکن تنها 

مافیایی است که شهروندان دوستش دارند!

آقای پزشکیان  مساله فیلترینگ است نه فیلترشکن ها

مافیایدوستداشتنیفیلترشکنها
رئیس جمهوری در دوران مبارزات انتخابات زودهنگام وعده های دیگری داده بود و بهتر است اکنون نیز به یاد آن وعده ها باشد، به خصوص که شهروندانی 
که از فیلترشکن استفاده می کنند، ناچار به تحمل این شرایط و هزینه های آن هستند و به جای پرداختن مدام به مافیای فروش فیلترشکن که اگر نبود 
احتمالا شهروندان همین دسترسی را نیز از دست می دادند خوب است که به مساله فیلترینگ بیهوده و بی دلیل و تحمیل هزینه های هنگفت به شهروندانی 
پرداخته شود که هم پول برای اینترنت کم جان می دهند و هم برای فیلترشکن و احتمالا هزینه های فیلترینگ هم از مالیات و پول نفت همین شهروندان 

است و در نهایت نیز مدام تهدید می شوند که همین نیم نفسشان نیز از آنان دریغ خواهد شد.

وعده دوران 
انتخابات مسعود 

پزشکیان 
درباره مساله 
فیلترینگ در 

روز های اخیر و 
میان بحبوحه 

روز های 
سخت منطقه 

توسط کاربران 
شبکه های 

اجتماعی بار ها 
دست به دست 

شد

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار امروز در جمع کارگزاران و پیشکسوتان بازار 
سرمایه ضمن اشاره به اهمیت تعامل با سیاست گذار پولی تاکید کرد: نمی شود 
بازار سرمایه به یکسو برود و بازار پول به سویی دیگر، تلاش می کنیم در مذاکره با 
مسوولان بانک مرکزی روی مسائل مشترک کار کنیم تا هم مشکلات بازار پول و هم 
مسائل بازار سرمایه مرتفع شود. در این میان می بایست مسئله نرخ سود و تفاوت 

بین نرخ ارز نیمایی و بازار آزاد هم مورد مذاکره قرار گیرد.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا(، حجت اله صیدی، عصر 
ضمن  بهادار،  اوراق  و  بورس  کارگزار  کانون  تاسیس  سالگرد  همایش  در  امروز، 
تبریک روز کارگزار و تقدیر از زحمات روسای پیشین سازمان بورس و اوراق بهادار 
و پیشکسوتان صنعت کارگزاری، گفت: یکی از تخستین اقدامات من در سازمان 
بورس، تدوین فهرستی از مشکلات بازار سرمایه با مشارکت و مشورت گرفتن از 
بخش های مختلف بازار، از جمله کارگزاران بورس بود. بر این مبنا 17 اقدام دارای 
اولویت را برای اجرا و پیگیری در 6 ماه آینده طراحی کرده ایم تا بازار روی ریل رشد 

قرار بگیرد.
او با اشاره به برنامه چشم انداز سازمان بورس اعلام کرد: قرار بود در سال 1404 
قدرت اول منطقه باشیم که با توجه به روند گذشته این هدف عملا قابل تحقق 
نیست. اما اگر بخواهیم همین جایگاه فعلی خود را در بین اقتصادهای منطقه حفظ 
کنیم می بایست سالانه 6.5 درصد رشد اقتصادی را محقق کنیم. برای دستیابی به 
این هدف به حداقل 150 تا 200 میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز داریم. این حجم از 
سرمایه گذاری از 2 مسیر بازارهای پول و سرمایه قابل جذب است. در این میان نقش 

بازار سرمایه 50 درصد است.
صیدی تاکید کرد: برای دستیابی به سهم 50 درصدی بازار سرمایه در تامین مالی 
باید اقدامات بزرگی انجام شود، در گام نخست ضروری است از حقوق سهام دار 
صیانت شود تا بازار سرمایه برای سهامداران و سرمایه گذاران داخلی و خارجی جذاب 

شود.
او افزود: برای جذب سرمایه گذاران، افزایش شفافیت و افزایش کارآیی از اهمیت 
بسیار بالایی برخوردار است. برای تحقق هدف افزایش کارایی به کمک همه متولیان 

این حوزه نیاز داریم.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به لزوم پیشرو بودن بازار سرمایه و 
فعالان آن در اقتصاد گفت: متاسفانه الان وضع برعکس است، یعنی به جای این که 

پیشرو باشیم، دنباله رو شده ایم، اجازه داده ایم فرایند اقتصاد و بازار بر مبنای یکسری 
تحلیل های سست و ضعیف حرکت کند و بعد در واکنش به این روندها به اجبار 

اقداماتی را انجام داده ایم.
صیدی تاکید کرد: اگر کیک بازار سرمایه بزرگ شود دیگر جذب سهم اندکی از 

صندوق توسعه و تثبیت بازار به دغدغه فعالان بورس تبدیل نخواهد شد.
بهره گیری از ابزارهای بازار سرمایه برای رفع ناترازی ها

صیدی با استقبال از برگزاری نشست های مشورتی بیشتر با بخش های مختلف 
بازار، گفت: برای جذب سرمایه گذار در بازار سرمایه چاره ای جز افزایش کارایی و 
ارتقای سطح شفافیت بورس نداریم. برای دستیابی به این هدف و هم چنین تسهیل 

فرایند تشکیل سرمایه نقش شرکت های کارگزاری بسیار پر رنگ است.
رئیس سازمان بورس با اشاره به عزمش برای مقررات زدایی و تسهیل فرایندها در 
بازار سرمایه اعلام کرد: اصول را نمی شود تغییر داد اما مقررات را می توان کاهش 
داد و سامانه ها را اصلاح کرد تا سرعت کار افزایش یابد و هزینه مبادلات کاهش 
یابد. البته همه این تغییرات با مشارکت و مشورت کانون ها و فعالان بازار طراحی و 
اجرا خواهد شد. صیدی بر لزوم تسهیل صدور مجوزها در بازار سرمایه گفت: برای 
نهاد ناظر بازار سرمایه صدور با تاخیر مجوزها افتخار محسوب نمی شود. معتقدم 
باید کاری کنیم تا هر کسی که دارای شرایط است بتواند مجوز فعالیت دریافت کند. 

ماموریت من این است که فرایند صدور مجوزها را تسهیل کنم.
مذاکره با دستگاه های دولتی

صیدی با اشاره به نتایج نشست صبح امروز ستاد اقتصادی دولت توضیح داد: 
در این نشست، بخشی از آثار مستقیم و غیر مستقیم لایحه بودجه بر بازار سرمایه 
را بررسی کردیم. ساماندهی و تثبیت معافیت های مالیاتی و حقوق مالکانه معادن 
وهم چنین لغو قیمت گذاری دستوری از جمله مواردی است که در حال پیگیری آن 

در قالب مباحث بودجه ای هستیم.
او افزود: در میان دستگاه های دولتی به ندرت وزارتخانه ای را می یابید که با بازار 
سرمایه مرتبط نباشد و اصطلاحا با بورسی کاری نداشته باشد، بر همین اساس تعامل 

با دستگاه های دولتی، در کنار پیگیری مباحث بودجه ای مدنظر ماست.
صیدی در عین حال توضیح داد: تعامل با سیاست گذار پولی موضوع بسیار مهمی 
است، نمی شود بازار سرمایه به یکسو برود و بازار پول به سویی دیگر، تلاش می کنیم 
در مذاکره با مسوولان بانک مرکزی روی مسائل مشترک کار کنیم تا هم مشکلات 

بازار پول و هم مسائل بازار سرمایه مرتفع شود. در این میان می بایست مسئله نرخ 
سود و تفاوت بین نرخ ارز نیمایی و بازار آزاد هم مورد مذاکره قرار گیرد.

کارگزاران روشنگری کنند
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار امروز در جمع کارگزاران و پیشکسوتان بازار 
سرمایه به صراحت اعلام کرد؛ سازمان بورس عمدتا به عنوان مسوول شاخص تلقی 
شده که کاملا نادرست است، بلکه باید کانون ها و سایر نهادهای فعال در بازار 

سرمایه دست به دست هم دهند تا بورس رونق بگیرد و بزرگ شود.
او تاکید کرد: به نادرست این گونه جا افتاده که کل سهامداران و ذی نفعان و 
فعالان بازار سرمایه فقط چند صد هزار نفرند، در حالی که این تلقی کاملا نادرست 
است و همه ۸5 میلیون ایرانی به نوعی از این بازار نفع می برند. مگر وقتی حاشیه 
آسیب  و سهامداران شرکت ها  بازار سرمایه  فقط  می یابد  کاهش  سود شرکت ها 
می بینند؟! کارگزاران بورس باید در چنین مواقعی، مشکلات اینچنینی را برای جامعه 

بیان و در این زمینه ها روشنگری کنند.
او در ادامه با اشاره به شرایط فعلی بورس گفت: در چنین شرایطی سهامداران خرد 
کوتاه مدت نگاه می کند اما نهاد ناظر نباید دچار هیجان زدگی شود، بلکه باید با صبر 

و تامل کم هزینه ترین مسیرها را انتخاب کند.
رفع موانع بازار سرمایه با کمک بورس های کالایی

رشد  موانع  جمله  از  را  انرژی  به ویژه  مختلف  حوزه های  در  ناترازی  وجود  او، 
اقتصاد  در  ناترازی  رفع  راه های  از  یکی  و گفت:  کرد  ارزیابی  بورسی  شرکت های 

بهره گیری از ابزارهای بازار سرمایه نظیر بورس کالا و بورس انرژی است.
رییس سازمان بورس با اشاره به لزوم رفع موانع توسعه بورس های کالایی تاکید 
کرد: یکی از اقدامات صورت گرفته در دوره جدید مدیریت بازار سرمایه، افزایش توجه 
به بورس های کالایی است. قیمت های دستوری و بی ثباتی نرخ خوراک و مسائلی از 
این دست، در کار بورس های کالایی اختلال ایجاد کرده، در پی آن هستیم که موانع 

را بر طرف کنیم .
تقدیر از پیشکسوتان بازار سرمایه

این گزارش حاکی است: امروز همایش سالگرد تاسیس کانون کارگزار بورس و 
اوراق بهادار در هتل ارم تهران برگزار شد. حجت اله صیدی، رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهادار، عظیم ثابت دبیرکل کانون کارگزاران بورس و اوراق بهادار، حسین 
عبده تبریزی، پیشکسوت بازار سرمایه، هم چنین روسای پیشین سازمان بورس و 

اوراق بهادار و جمعی از مدیران و فعالان و پیشکسوتان بازار سرمایه حضور داشتند.
در ابتدای مراسم عظیم ثابت، دبیرکل کانون کارگزاران بورس و اوراق بهادار ضمن 
تشکر از حضور مدیران بازار سرمایه و فعالان و پیشکسوتان فعال این حوزه، در 
سالگرد تاسیس کانون کارگزاران، گفت: 10 هزار نفر به صورت مستقیم و 30 هزار نفر 
به صورت غیرمستقیم ) با احتساب هر خانوار سه نفر( در صنعت کارگزاری فعالیت 
دارند و زیرمجموعه این صنعت محسوب می شوند. معدل سنی فعالان در حوزه 
کارگزاری 35 سال است و ۸0 درصد آنها از تحصیلکردگان دانشگاهی هستند که 50 
درصد آنها دارای مدرک در مقطع کارشناسی، 34 درصد کارشناسی ارشد هستند. 

ضمن اینکه 42 درصد فعالان این حوزه را بانوان تشکیل می دهند.
او با بیان این که مشکلات صنعت کارگزاری جدای از مشکلات بازار سرمایه نیست، 
افزود: با توجه به اتفاقاتی طی مدت اخیر رخ داده و بازار سرمایه را هم تحت تاثیر 
قرار داده، سودآوری صنعت کارگزاری نیز کاهشی بوده، پیشنهادهای خود را کتبی 
به مدیران بازار داده داده ایم و آنها وعده مساعدت داده اند امیدواریم با کمک مدیران 
بازار سرمایه و اعضای هیأت مدیره کانون کارگزاران مشکلات این حوزه را برطرف کنیم.

از  بهادار،  اوراق  و  بورس  کارگزاران  کانون  تاسیس  سالگرد  مراسم  انتهای  در 
پیشکسوتان فعال در حوزه بازار سرمایه تقدیر و قدردانی شد.

حجت اله صیدی در مراسم سالگرد تاسیس کانون کارگزاران بورس اعلام کرد
مذاکرهبرد-بردبرایحلمسائلبازارهایپولوسرمایه


